
 
Latvijas Muzeju padomes sēdes 

PROTOKOLS 

 

2018. gada 20. jūnijā    Rīgā     Nr. 118 

Sēde sākas plkst.: 11:00 

 

Sēdi vada: padomes priekšsēdētāja Agrita Ozola 

Protokolē: KM Muzeju nodaļas vec. ref. Daina Ratniece 

 

Piedalās Latvijas Muzeju padomes balsstiesīgie locekļi: 

Zane Balčus, Gita Grase, Līva Grudule, Inta Baumane, Mārtiņš Kuplais, Gunārs Nāgels, 

Agrita Ozola, Arnis Radiņš (pārstāv Māru Lāci), Skaidrīte Ruskule, Jolanta Berga (pārstāv 

Anastasiju Strautu), Zane, Grīnvalde, Una Balode. 

Nepiedalās: Māra Lāce, Dace Melbārde, Anastasija Strauta. 

 

Piedalās uzaicinātās personas: 

Jānis Garjāns, KM Muzeju nodaļas vadītājs; Gundega Dreiblate, KM Muzeju nodaļas vec. 

referente; Daina Ratniece, KM Muzeju nodaļas vec. referente; Anita Jirgensone, KM 

Muzeju nodaļas vec. ref.; Uldis Zariņš, KM valsts sekretāra vietnieks kultūrpolitikas 

jautājumos; Edīte Bērziņa, P. Stradiņa Medicīnas vēstures muzeja direktore; Vija 

Rozenberga, Mazsalacas novada muzeja direktore; Harijs Rokpelnis, Mazsalaca novada 

domes priekšsēdētājs; Iveta Kalniņa, Salacgrīvas muzeja krājuma glabātāja; Solvita Ūdre, 

Ventspils muzeja direktore; Aldis Ābele, Ventspils pilsētas domes izpilddirektors; Endija 

Urbāne, Sēlijas prasmju muzeja vadītāja; Jānis Subatiņš, Jēkabpils novada domes 

izpilddirektors; Ineta Zelča Sīmansone, domnīcas „Creative Museum” vadītāja. 

 

Darba kārtība: 

1. Atzinumi par muzeju akreditāciju: 

1.1. Paula Stradiņa Medicīnas vēstures muzeja kārtējā akreditācija. 

Ziņo: G. Dreiblate 

1.2. Mazsalacas novada muzeja kārtējā akreditācija. 

Ziņo: A. Jirgensone 

1.3. Ainažu ugunsdzēsības muzeja kārtējā akreditācija. 

Ziņo: D. Ratniece 

1.4. Salacgrīvas muzeja kārtējā akreditācija. 

Ziņo: G. Dreiblate 

1.5. Ventspils muzeja kārtējā akreditācija. 

Ziņo: A. Jirgensone 

2. Atzinums par muzeja vadītāja kandidatūru: 

Sēlijas prasmju muzeja vadītāja kandidatūra.  

Ziņo: J. Garjāns 

3. Prezentācija „Muzeju efektivitātes rekomendācijas”. 

 Ziņo: I. Zelča Sīmansone 

4. Atzinums par reģionālā muzeja statusa piešķiršanu Ventspils muzejam.  

 Ziņo: J. Garjāns 

5. Atzinums par Nacionālo muzeju krājumu: 

 5.1. Par priekšmeta izņemšanu no Ģ. Eliasa Jelgavas Vēstures un mākslas 

muzeja krājuma 

Ziņo: J. Garjāns 
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J. Garjāns atklāj sēdi un informē, ka Agrita Ozola kavējas, taču lūdz sēdi sākt paredzētajā 

laikā. 

 

1. Atzinumi par muzeju akreditāciju 

1.1. Paula Stradiņa Medicīnas vēstures muzeja kārtējā akreditācija 

 

G. Dreiblate komentē Paula Stradiņa Medicīnas vēstures muzeja kārtējās akreditācijas 

komisijas atzinumu, kurā rekomendēts muzeju akreditēt uz pieciem gadiem. 

 

J. Garjāns nolasa atzinuma projektu. 

1. Latvijas Muzeju padome izsaka pateicību Paula Stradiņa Medicīnas vēstures 

muzejam un Latvijas Republikas Veselības ministrijai par darbu, kas 

ieguldīts, lai muzejs varētu veikt savas funkcijas atbilstoši Latvijas Republikas 

Muzeju likumam. 

2. Atzīt, ka Paula Stradiņa Medicīnas vēstures muzejs atbilst kārtējās 

akreditācijas prasībām un ieteikt Kultūras ministrijai izsniegt muzejam 

Akreditācijas apliecību uz pieciem gadiem. 

3. Paula Stradiņa Medicīnas vēstures muzejam informēt Kultūras ministriju par 

muzeja darbības pilnveidošanas ieteikumu izpildi atzinumā noteiktajā 

termiņā. 

Pieņemts vienbalsīgi. 

 

Ierodas Agrita Ozola. 

 

1.2. Mazsalacas novada muzeja kārtējā akreditācija 

 

A. Jirgensone komentē Mazsalacas novada muzeja kārtējās akreditācijas komisijas 

atzinumu, kurā rekomendēts muzeju akreditēt uz pieciem gadiem. 

A. Ozola jautā par muzeja attīstības iecerēm. 

H. Rokpelnis informē, ka redz to saistībā ar infrastruktūras projektiem – muižas 

pagrabstāva un klēts piemērošanu muzeja vajadzībām. Atzīst, ka šobrīd pašvaldība nevar 

atļauties piešķirt muzejam pētnieka štata vietu, tāpēc turpinās jau līdzšinējo praksi – 

pētniekus konkrētu tēmu izpētei piesaistīs kā ārpakalpojumu.  

S. Ruskule jautā, vai septiņas prioritātes muzejam nav par daudz. 

V. Rozenberga paskaidro, ka muzejam ir laba sadarbība ar pašvaldību, kura atbalsta 

muzeja ieceres, kā arī muzejam palīdz novada iedzīvotāji, līdz ar to kopā var daudz izdarīt. 

 

A. Ozola nolasa atzinuma projektu: 

1. Latvijas Muzeju padome izsaka pateicību Mazsalacas novada muzejam un 

Mazsalacas novada domei par darbu, kas ieguldīts, lai muzejs varētu veikt 

savas funkcijas atbilstoši Latvijas Republikas Muzeju likumam. 

2. Atzīt, ka Mazsalacas novada muzejs atbilst kārtējās akreditācijas prasībām un 

ieteikt Kultūras ministrijai izsniegt muzejam Akreditācijas apliecību uz 

pieciem gadiem. 

3. Mazsalacas novada muzejam informēt Kultūras ministriju par muzeja 

darbības pilnveidošanas ieteikumu izpildi atzinumā noteiktajā termiņā. 

Pieņemts vienbalsīgi. 

 

1.3. Ainažu ugunsdzēsības muzeja kārtējā akreditācija 

 

D. Ratniece komentē Ainažu ugunsdzēsības muzeja kārtējās akreditācijas komisijas 

atzinumu, kurā rekomendēts muzeju akreditēt uz pieciem gadiem. 

Z. Balčus jautā par pašvaldības atbalstu muzejam. 
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D. Ratniece atbild, ka pats muzejs uzskata, ka pašvaldība tā ieceres savu iespēju robežās 

atbalsta.  

 

A. Ozola nolasa atzinuma projektu: 

1. Latvijas Muzeju padome izsaka pateicību Ainažu ugunsdzēsības muzejam un 

Salacgrīvas novada domei par darbu, kas ieguldīts, lai muzejs varētu veikt 

savas funkcijas atbilstoši Latvijas Republikas Muzeju likumam. 

2. Atzīt, ka Ainažu ugunsdzēsības muzejs atbilst kārtējās akreditācijas prasībām 

un ieteikt Kultūras ministrijai izsniegt muzejam Akreditācijas apliecību uz 

pieciem gadiem. 

3. Ainažu ugunsdzēsības muzejam informēt Kultūras ministriju par muzeja 

darbības pilnveidošanas ieteikumu izpildi atzinumā noteiktajā termiņā. 

Pieņemts vienbalsīgi. 

 

1.4. Salacgrīvas muzeja kārtējā akreditācija 

 

G. Dreiblate komentē Salacgrīvas muzeja kārtējās akreditācijas komisijas atzinumu, kurā 

rekomendēts muzeju akreditēt uz pieciem gadiem. 

A. Ozola interesējas par problēmām datu eksportā no Meandra sistēmas uz Kopkataloga 

sistēmu.  

U. Balode paskaidro, ka problēmas ir tāpēc tā kā Pētera Mežuļa veidotā sistēma ir 

saplūdusi ar Meandra sistēmu, bet Meandra serveri vairs neatrodas Latvijā. Ir mēģināts 

sazināties ar bijušo Meandra uzturētāju, taču neveiksmīgi. Apsola informēt par procesa 

virzību. 

A. Ozola lūdz 5. septembra sēdē sniegt ziņojumu no KISC par problēmas virzību. 

A. Ozola jautā, vai ir gatavs jaunās glabātuves plāns? 

I. Kalniņa paskaidro, ka ēka, kurā plānotas muzeja krātuves ir bijušais kinoteātris, kuru 

nepieciešams rekonstruēt. Tajā būs arī citas iestādes, ēkas kino telpā būtu krātuve. 

 

A. Ozola nolasa atzinuma projektu: 

1. Latvijas Muzeju padome izsaka pateicību Salacgrīvas muzejam un Salacgrīvas 

novada domei par darbu, kas ieguldīts, lai muzejs varētu veikt savas funkcijas 

atbilstoši Latvijas Republikas Muzeju likumam. 

2. Atzīt, ka Salacgrīvas muzejs atbilst kārtējās akreditācijas prasībām un ieteikt 

Kultūras ministrijai izsniegt muzejam Akreditācijas apliecību uz pieciem 

gadiem. 

3. Salacgrīvas muzejam informēt Kultūras ministriju par muzeja darbības 

pilnveidošanas ieteikumu izpildi atzinumā noteiktajā termiņā. 

Pieņemts vienbalsīgi. 

 

1.5. Ventspils muzeja kārtējā akreditācija 

 

A. Jirgensone komentē Ventspils muzeja kārtējās akreditācijas komisijas atzinumu, kurā 

rekomendēts muzeju akreditēt uz pieciem gadiem. 

G. Grase interesējas, kāda attīstība paredzēta Amatu mājai kā muzeja struktūrvienībai.  

A. Jirgensone paskaidro, ka tās galvenais uzdevums ir pildīt muzeja komunikācijas 

funkciju. 

G. Grase jautā, vai tai nevajadzētu būt vietai, kur notiktu nemateriālā mantojuma 

uzkrāšana? 

A. Ābele paskaidro, ka Amatu mājai ir mārketinga funkcija, muzejs nedomā, ka tur būtu 

jāveido krājums, funkcijas tiek realizētas balstoties uz to, kas notiek muzejā ciešā 

sadarbībā ar pili, brīvdabas muzeju.  

G. Grase norāda, ka Amatu mājai kā uzdevums ir tradīciju saglabāšana. 
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A.Ozola skaidro, ka tradīciju saglabāšana notiek caur cilvēkiem, darbojas 2 studijas, kur 

cilvēki tās kopj, attīsta un nodod tālāk. 

S. Ūdre piebilst, ka muzeja darbinieki pie stratēģijas kopā strādāja kopš janvāra, vērtējot, 

ka jau labi strādā, ko nepieciešams uzlabot, jo muzejs kopā ar visām struktūrvienībām ir 

vienota iestāde, tāpēc, kur bija nepieciešams, ieviesta vienota sistēma. 

 

A. Ozola nolasa atzinuma projektu: 

1. Latvijas Muzeju padome izsaka pateicību Ventspils muzejam un Ventspils 

pilsētas domei par darbu, kas ieguldīts, lai muzejs varētu veikt savas funkcijas 

atbilstoši Latvijas Republikas Muzeju likumam. 

2. Atzīt, ka Ventspils muzejs atbilst kārtējās akreditācijas prasībām un ieteikt 

Kultūras ministrijai izsniegt muzejam Akreditācijas apliecību uz pieciem 

gadiem. 

3. Ventspils muzejam informēt Kultūras ministriju par muzeja darbības 

pilnveidošanas ieteikumu izpildi atzinumā noteiktajā termiņā. 

Pieņemts vienbalsīgi. 

 

U. Zariņš atstāj sanāksmi. 

 

2. Atzinums par muzeja vadītāja kandidatūru 

2.1. Sēlijas prasmju muzeja vadītāja kandidatūra. 

 

J. Garjāns informē par Jēkabpils novada iesniegumu ar lūgumu izvērtēt Endijas Urbānes 

kandidatūru Sēlijas prasmju muzeja vadītājas amatam. 

A. Ozola jautā Endijai Urbānei par viņas plāniem stājoties muzeja vadītājas amatā. 

E. Urbāne informē, ka plānots muzeju akreditēt, vēlreiz definēt, kas īsti ir muzeja 

mērķauditorija, kā arī konkretizēt prasmju jēdzienu. 

A. Ozola jautā, kā plānots sadarboties ar citiem muzejiem. 

E. Urbāne paskaidro, ka augustā muzejā būs izstāde no amatniecības centra „Rūme”, taču 

par plašākiem sadarbības plāniem ar citiem muzejiem vēl par agru runāt. 

M. Kuplais interesējas par sadarbību ar Jēkabpils pilsētu un tās muzeju par sēļu mantojuma 

izpēti un apzināšanu. 

J. Subatiņš paskaidro, ka sarunas nav bijušas un ka Sēļu sētā sēļu prasmes nav atainotas, 

taču doma par spēku apvienošanu ir laba. 

Z.Balčus interesējas, kādā apjomā muzejs darbojas. 

E. Urbāne paskaidro, ka muzejam ir tikai 1 darbinieks. 

A. Ozola norāda, ka vajadzētu iestādi reģistrēt muzeju reģistrā. 

I. Baumane norāda, ka nav īsti pareizi, ka galvenais mērķis ir akreditācija. Iesaka labāk 

sakārtot muzeju, izdarīt vajadzīgos darbus un tad tikai domāt par akreditāciju. 

U. Balode jautā, cik liels ir krājums. 

E. Urbāne atbild, ka ap 200 priekšmetu. 

 

A. Ozola nolasa atzinuma projektu: 

Iepazinusies ar Endijas Urbānes iesniegto Jēkabpils novada Sēlijas prasmju 

muzeja attīstības vīziju, kā arī uzklausījusi Endijas Urbānes atbildes uz jautājumiem, 

Latvijas Muzeju padome atbalsta Endijas Urbānes iecelšanu par Jēkabpils novada 

Sēlijas prasmju muzeja vadītāju. 

Par – 12. 

Atturas – 2. 

 

3. Prezentācija „Muzeju efektivitātes rekomendācijas”. 
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I Zelča Sīmansone informē par biedrības „Creative Museum” Muzeju efektivitātes 

ziņojumu un par rekomendācijām. 

Diskusija par sniegto ziņojumu un rekomendācijām.  

Muzeju padome pieņem zināšanai prezentācijā sniegto informāciju. 

 

4. Atzinums par reģionālā muzeja statusa piešķiršanu Ventspils muzejam.  

 

J. Garjāns informē, par Ventspils muzeja iesniegumu reģionālā muzeja statusa iegūšanai un 

sniedz kopsavilkumu par Latvijas Muzeju padomes locekļu viedokļiem. 

 

A. Ozola nolasa atzinuma projektu: 

Latvijas Muzeju padome, iepazinusies ar muzeja iesniegumu par tā atbilstību 

reģionālā muzeja statusam, atzīst, ka Ventspils muzejs atbilst Muzeju likuma 12.1 

pantā noteiktajiem kritērijiem un iesaka Kultūras ministrijai pieņemt lēmumu par 

reģionālā muzeja statusa piešķiršanu Ventspils muzejam. 

Pieņemts vienbalsīgi. 

 

5. Atzinumi par Nacionālo muzeju krājumu: 

2.1.Par priekšmeta izņemšanu no Ģ. Eliasa Jelgavas vēstures un mākslas muzeja 

krājuma. 

 

J. Garjāns informē par Ģ. Eliasa Jelgavas vēstures un mākslas muzeja iesniegumu atļaut 

izņemt no pamatkrājuma vienu priekšmetu sakarā ar tā neatgriezenisku bojājumu. 

 

A. Ozola nolasa atzinuma projektu: 

 

Iepazinusies ar Ģederta Eliasa Jelgavas Vēstures un mākslas muzeja 

08.06.2018. iesniegumu 02-02/07 Kultūras ministrijai par vitrāžas „Jelgavas ģerbonis 

20.gs.70.gados” (uzskaites numurs JVMM 23634) izņemšanu no muzeja 

pamatkrājuma un pamatojoties uz Muzeju likuma 13.panta septītās daļas 1. un 4. 

punktu, Latvijas Muzeju padome atbalsta muzeja priekšlikumu un iesaka Kultūras 

ministrijai izdot attiecīgu rīkojumu. 

Pieņemts vienbalsīgi. 

 

 

Sēdi slēdz plkst. 14:15. 

 

 

 

 

 

Sēdes vadītājs                                                                                              Agrita Ozola 

 

Protokolists                                                                                                     Daina Ratniece 


